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Vážený pane řediteli, 
 

dne 11. března 2025 jsem obdržel Váš dopis (Vaše č. j. KUUK/037370/2025) 
v souvislosti s provozem informačního systému Sbírka právních předpisů územních 
samosprávných celků a některých správních úřadů (dále jen „Sbírka právních 
předpisů“). Ve svém dopise uvádíte, že se na Zastupitelstvo Ústeckého kraje obrátil 
občan Vašeho kraje s podnětem k „legitimitě“ Sbírky právních předpisů. Podatel podnětu 
s odkazem na neformální sdělení zástupců Digitální a informační agentury uvádí, že 
provozní dokumentace Sbírky právních předpisů nebyla v souladu se zákonem 
o informačních systémech veřejné správy doposud předložena této agentuře 
k posouzení (k tzv. kolaudačnímu souhlasu). Podatel podnětu pak z této skutečnosti 
dovozuje, že pokud Sbírka právních předpisů není „zkolaudována“, tak právní předpisy 
obcí a krajů zveřejňované ve Sbírce právních předpisů nejsou ve skutečnosti vyhlášeny. 
Rovněž podatel podnětu uvedl, že oznámení zasílaná Sbírkou právních předpisů 
neobsahují konkrétní číslo jednací a prvotní identifikátor a že nejsou podepsána. 

 
S ohledem na skutečnost, že krajský úřad není dle Vašeho názoru příslušný 

k vyjádření se k danému podnětu, obrátil jste se na mne a na pana ředitele Digitální 
a informační agentury Ing. Martina Mesršmída se žádostí o společné stanovisko. 

 
Úvodem si dovoluji sdělit, že po dohodě s panem ředitelem Digitální 

a informační agentury považujte tento můj dopis za naši společnou reakci. Předně 
považuji za nutné zdůraznit, že informační systém Sbírka právních předpisů byl budován 
v průběhu roku 2021 a spuštěn do ostrého provozu k 1. lednu 2022. V této době Digitální 
a informační agentura neexistovala a působnost podle zákona o informačních 
systémech veřejné správy vykonávalo přímo Ministerstvo vnitra. Na budování 
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informačního systému Sbírka právních předpisů se v rámci Ministerstva vnitra podílela 
řada útvarů, včetně toho, kterému v souladu s tehdejším zněním zákona o informačních 
systémech veřejné správy a organizačního řádu Ministerstva vnitra příslušelo vydávat 
tzv. kolaudační souhlasy. Mohu Vás ubezpečit, že ačkoli v rámci Ministerstva vnitra 
nebyl formálně vydán tzv. kolaudační souhlas, tak provozní dokumentace ke Sbírce 
právních předpisů byla řádně zpracována. Ministerstvo vnitra pak počátkem tohoto roku 
ve veřejném prostoru zaznamenalo určité pochybnosti o řádném provozu informačního 
systému Sbírka právních předpisů, a proto, za účelem rozptýlení těchto pochybností, 
předložilo Digitální a informační agentuře provozní dokumentaci k posouzení. 
Ministerstvo vnitra následně od Digitální a informační agentury obdrželo oficiální sdělení 
o tom, že provozní dokumentace byla k datu spuštění informačního systému do provozu 
(tj. k 1. lednu 2022) zpracována v souladu s tehdejší platnou a účinnou legislativou. 

 
 I přes výše uvedené však považuji za nutné vyjádřit se k závěru podatele 

podnětu o tom, že případná absence tzv. kolaudačního souhlasu by znamenala 
nelegální provoz informačního systému Sbírka právních předpisů, resp. že zveřejňované 
právní předpisy obcí a krajů by byly neplatné. Obecně lze k dané problematice uvést, že 
absence tzv. kolaudačního souhlasu informačního systému nemá za následek, že by 
v něm nemohly být realizovány agendy předpokládané právními předpisy a nenastávaly 
by právní účinky těmito předpisy předpokládané. Ostatně takovýto následek zákon 
o informačních systémech veřejné správy vůbec nepředpokládá a ani by neodpovídal 
smyslu a účelu vydávání tzv. kolaudačních souhlasů; tento institut má zejména 
sjednocovat postupy v oblasti eGovernmentu. Výše uvedený závěr podatele je tedy 
nutné zcela odmítnout. 

 
K námitce podatele podnětu, že oznámení zasílané Sbírkou právních předpisů 

neobsahují konkrétní číslo jednací a prvotní identifikátor a že nejsou podepsána, 
ve stručnosti uvádím, že se jedná toliko o automaticky generované zprávy, které jsou 
automatizovaně zasílány prostřednictvím informačního systému datových schránek 
(obdobně jako je tomu např. u „potvrzovacích“ zpráv zasílaných registrem smluv). 

 
Vážený pane řediteli, pevně věřím, že tato má odpověď rozptýlila veškeré 

pochybnosti týkající se provozu informačního systému Sbírka právních předpisů , včetně 
zcela zjevně neopodstatněného závěru o neplatnosti zveřejňovaných právních předpisů 
obcí a krajů z důvodu absence tzv. kolaudačního souhlasu. 

 
S pozdravem 

 
 
Vážený pan 
JUDr. Jiří Holub 
ředitel krajského úřadu  
Krajský úřad Ústeckého kraje 
Ú s t í  n a d  L a b e m   

Mgr. Bc. Vít Rakušan 
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